
Zápis ze zasedání Akademického senátu JAMU 

ze dne 26. ledna 2018 

 

Přítomni (9): 

doc. Mgr. Hana Halberstadt; doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D.; MgA. Jonáš Konývka; 

prof. PhDr. Silva Macková; prof. MgA. Martin Opršál; BcA. Ivana Pavlů, DiS.; doc. MgA. Lukáš 

Rieger, Ph.D.; doc. MgA. Vít Spilka; MgA. Petra Vodičková, Ph.D.;  

Omluveni (3): 

Stanislav Čaban; doc. MgA. Jan Jiraský, Ph.D.; Gabriela Vojtičková, DiS. 

Přítomní hosté: 

prof. Ing. MgA. Ivo Medek, Ph.D. (rektor JAMU); prof. Petr Oslzlý (nastupující rektor JAMU), 

JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU); Mgr. Martin Prokeš; doc. Mgr. Petr Francán (děkan 

DF); MgA. Ondřej Vodička (tajemník DF). 

 

Program zasedání:  

1. Zahájení    

2. Schvalování vnitřních předpisů Divadelní fakulty JAMU 

3. Různé 

 

1. Zahájení 

Předsedkyně AS JAMU Silva Macková přivítala přítomné senátory a hosty. Přítomno bylo 

devět z dvanácti senátorů, předsedkyně v souladu s Jednacím řádem AS JAMU prohlásila 

senát za usnášeníschopný a představila program zasedání AS JAMU. 

2. Schvalování vnitřních předpisů Divadelní fakulty JAMU 

Děkan DF Petr Francán představil návrhy předpisů tak, jak byly schváleny na AS DF, tajemník 

DF Ondřej Vodička a právník JAMU Martin Prokeš také návrhy podpořili. Rektor JAMU Ivo 

Medek poděkoval právníkovi za práci na předpisech a seznámil členy senátu se svým 

stanoviskem. Stanovisko je přílohou tohoto zápisu, je v něm uvedeno několik legislativně-

technických nesrovnalostí, jež budou pro finální znění předpisů opraveny. 



Výsledky hlasování o schválení Jednacího řádu Akademického senátu Divadelní fakulty JAMU 

aklamací: 

ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 

Jednací řád Akademického senátu Divadelní fakulty JAMU byl schválen. 

 

Výsledky hlasování o schválení Volebního řádu Akademického senátu Divadelní fakulty JAMU 

aklamací: 

ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 

Volební řád Akademického senátu Divadelní fakulty JAMU byl schválen. 

 

Výsledky hlasování o schválení Jednacího řádu Umělecké rady Divadelní fakulty JAMU 

aklamací: 

ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 

Jednací řád Umělecké rady Divadelní fakulty JAMU byl schválen. 

 

Výsledky hlasování o schválení Disciplinárního řádu Divadelní fakulty JAMU pro studenty 

aklamací: 

ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 

Disciplinární řád Divadelní fakulty JAMU pro studenty byl schválen. 

 

Výsledky hlasování o schválení Statutu Divadelní fakulty JAMU aklamací: 

ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 

Statut Divadelní fakulty JAMU byl schválen. 

 

3. Různé 

a) Z diskuse vyplynulo, že by bylo vhodné vypustit z oficiálního názvu univerzity zakončení „v 

Brně“. Vedení JAMU začne tuto změnu řešit a připravovat. 



b) Kvestorka JAMU Lenka Valová informovala senátory o postupném upravování insignií a 

slavnostních talárů fakult i rektorátu. Stejně tak by se v budoucnu měly ujasnit a definovat 

scénáře ceremonií v budoucích novelizacích statutů JAMU a fakult. Děkan DF P. Francán 

senátory informoval, že Divadelní fakulta má již scénáře ceremonií hotové. 

c) Předsedkyně AS JAMU Silva Macková představila senátorům potřebu navrhnout třetinu 

členů Rady pro vnitřní hodnocení. Studentská sekce AS JAMU navrhla jako svého zástupce 

Stanislava Čabana. Dále AS JAMU navrhl v souladu se zákonem jako členy předsedu AS JAMU 

a rektora JAMU. 

Výsledky hlasování o návrzích členů Rady pro vnitřní hodnocení aklamací: Stanislav Čaban 

(studentský zástupce), předseda AS JAMU, rektor JAMU. 

ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 

Stanislav Čaban (studentský zástupce), předseda AS JAMU a rektor JAMU byli navrženi do 

Rady pro vnitřní hodnocení. 

d) Senátor Jonáš Konývka informoval senátory a vedení JAMU o špatném stavu WiFi sítě na 

kolejích Astorka. Kvestorka informovala členy senátu, že se plánuje rekonstrukce budovy. 

Vedení JAMU o tomto nedostatku ví, problém je především v konstrukci budovy, která příliš 

nepropouští signál skrz stěny. Finalizuje se projekt, který by měl situaci napravit. Projekt 

bude realizován do konce srpna 2018. 

ODEŠLA SENÁTORKA IVANA PAVLŮ. PŘÍTOMNO 8 SENÁTORŮ. 

e) Senátor Jonáš Konývka požádal o aktualizované informace ohledně financí jdoucích na 

pedagogickou činnost fakult dle usnesení AS JAMU ze dne 28. 2. 2017. Kvestorka informovala 

senátory o pokračujících jednáních rektorátu s vedením fakult. Nepřekročitelný základ 

zaměstnanců se dodržuje dle usnesení AS JAMU k výše uvedenému datu (stav HF k 1. 1. 

2017, DF k 1. 1. 2018). DF navýšila dle domluvy úvazky. Dále byl zmíněn stav průměrného 

věku pedagogů a poměr docentů a profesorů na obou fakultách. Připravuje se vnitřní předpis 

na úrovni JAMU o habilitačních a jmenovacích řízeních. 

PŘIŠEL NASTUPUJÍCÍ REKTOR PETR OSLZLÝ, ODEŠLA KVESTORKA LENKA VALOVÁ. 

f) Rektor JAMU Ivo Medek informoval senátory o nově připravovaném Fondu rozvoje 

vědecké činnosti (FRVČ). 

g) Předsedkyně AS JAMU Silva Macková uvítala na zasedání budoucího rektora Petra 

Oslzlého.  Budoucí rektor seznámil členy akademického senátu se záměrem jmenovat 

prorektory; stávající rektor tento návrh formálně předložil senátu k  vyjádření. Prorektorem 

pro tvůrčí činnost bude prof. Josef Kovalčuk. Prorektorem pro vnější vztahy bude doc. Vít 

Spilka. Prorektorkou pro studium a kvalitu bude prof. Silva Macková. Prorektorem pro 

strategii a rozvoj bude prof. Ivo Medek. Prof. P. Oslzlý ocenil odstupující vedení JAMU v tom, 

že jej ihned po zvolení uvítalo na svých jednáních. 



 

ODEŠLA SENÁTORKA PETRA VODIČKOVÁ. PŘÍTOMNO 7 SENÁTORŮ. 

ODEŠEL DĚKAN DF PETR FRANCÁN. 

Diskuse: Senátorka doc. Květoslava Horáčková upozornila na zvýšený počet prorektorů. 

Tento počet považuje za neúměrný např. Masarykově univerzitě, která má 9 fakult a 

prorektorů sedm. Doc. H. Halberstadt a prof. S. Macková vysvětlovaly, že ačkoli v minulosti 

bývali prorektoři dva, poté tři a nyní jsou čtyři, je jejich nový počet odpovídající nárůstu 

administrativních požadavků z ministerstva školství a z toho plynoucích vnitřních potřeb 

JAMU. Doc. K. Horáčková nezpochybnila právo rektora vybrat si spolupracovníky, ale 

upozornila na trvající celkovou podfinancovanost vysokého školství, na finanční náklady 

spjaté s nárůstem počtu prorektorů, a možné konečné důsledky takového (a podobných) 

rozhodnutí, kdy by se např. mohly najít finance na zvýšení odměny pro externisty JAMU 

apod. 

Prof. P. Oslzlý upozornil na počty proděkanů na fakultách a na nutnost, aby každý proděkan 

měl svého oborového prorektora. 

Senátorka H. Halberstadt navrhla usnesení: AS JAMU se kladně vyjádřil k záměru rektora 

jmenovat prorektory. 

Výsledky hlasování o výše uvedeném návrhu usnesení dle JŘ AS JAMU tajně: 

ANO 7 hlasů; NE 0 hlasů. 

Usnesení bylo schváleno. 

h) Dne 31. ledna 2018 zanikne členství v senátu Silvě Mackové a Víta Spilky kvůli 

neslučitelnosti členství s pozicí ve vedení JAMU. Musí být tedy osloveni náhradníci. 

Předsedkyně a místopředsedkyně náhradníky osloví. 

Akademický senát poděkoval končícímu rektorovi za všechnu práci během obou volebních 

období, stejně tak předsedkyni AS JAMU prof. Silvě Mackové a senátoru doc. Vítu Spilkovi. 

Odstupující rektor prof. Ing. MgA. Ivo Medek, Ph.D., poděkoval AS JAMU za spolupráci. 

 

Příští zasedání AS JAMU proběhne dle domluvy. 

 

Zápis vypracoval dne 30. 1. 2018 Jonáš Konývka 

Verifikovala 9. 2. 2018 Květoslava Horáčková 






